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Z A P I S N I K 
 7.  sjednice Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine  Bosne i Hercegovine,  

održane 12. travnja 2007. godine 
 
 
 Sjednica je započela u 10 sati. Bilo je nazočno 39 zastupnika. Odsutnost je opravdao Zlatko 
Lagumdžija. (Vahid Hećo i Edin Mušić nisu bili nazočni zbog ostavki).                                 
                                                                                             
 Iz Vijeća ministara BiH sjednicu su pratili: predsjedatelj Nikola Špirić i ministri Sredoje Nović, Safet 
Halilović i Bariša Čolak, te zamjenici ministara Marina Pendeš, Vilim Primorac i Senad Šepić.  
 Sednici su bili nazočni i predstavnici Ureda za reviziju institucija BiH Milenko Šego i Dragan Kulina, 
kao i glavni tužitelj BiH Marinko Jurčević – zbog razmatranja njihovih izvješća. 
 Iz međunarodnih organizacija bili su predstavnaici OHR-a, OESS-a, NATO-a, Američkog 
veleposlanstva, kao i nevladinih organizacija Centra civilnih inicijativa i Centra za promociju civilnog društva.  
 
 Nakon kraćih uvodnih napomena o prijedlogu dnevnog reda, predsjedatelj Doma Beriz Belkić podsjetio 
je na zaključak Doma sa 6. sjednice, prema kojem će se Dom, u sklopu prethodnog pitanja, očitovati o 
prijedlozima zaključaka iznesenim u raspravi o Prijedlogu zakona o Proračunu institucija BiH za 2007. godinu.  
Predsjedatelj je podsjetio da je tekst predloženih zaključaka naveden i u Zapisniku 6. sjednice, a da je Jerko 
Ivanković Lijanović na sjednicu dostvio revidirani prijedlog zaključka, umjesto onoga kojeg je predložio na 
prošloj sjednici.  
 O prijedlozima zaključaka kraće su raspravljali: Azra Hadžiahmetović, predsjedatelj Vijeća ministara 
BiH Nikola Špirić, Jozo Križanović, Momčilo Novaković i Bajazit Jašarević.  
 Nakon rasprave, predsjedatelj je proveo odvojeno glasovanje o svim predloženim zaključcima.  
 Usvojeni su prijedlozi zaključaka koje su podnijeli zastupnici: 

- Azra Hadžiahmetović – Zaključak 1, 
- Vinko Zorić – s određenim izmjenama na prijedlog iznesen u raspravi,  
- Halid Genjac – tri zaključka i 
- Jerko Ivanković. 

 
Prema tome, na  prijedloge zastupnika iznesene u raspravi o Prijedlogu zakona o Proračunu institucija 

BiH i međunarodnih obveza BiH za 2007. godinu usvojeni su sljedeći 
 

Z A K Lj U Č C I 
 1. Obvezuje se Vijeće ministara BiH da prije isteka tekuće godine Parlamentarnoj skupštini 
BiH dostavi prijedlog proračuna institucija BiH za iduću godinu. 
 2. Zastupnički dom zahtijeva od Vijeća ministara BiH da pripremi i najkasnije za 45 dana 
u parlamentarnu proceduru dostavi Prijedlog zakona o plaćama u institucijama Bosne i 
Hercegovine. 
 3. Zastupnički dom zahtijeva od Vijeća ministara BiH da, zajedno s Izvješćem o izvršenju 
Proračuna institucija BiH za 2006. godinu, Parlamentarnoj skupštini BiH na razmatranje dostavi, 
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s izvješćem o osnivanju svih povjerenstava koje je osnovalo Vijeće ministara BiH u prethodnom 
sazivu, izvješće o razlozima za njihovo osnivanje i  troškovima za njihov rad.  

4. Zastupnički dom zahtijeva da Vijeće ministara BiH da, zajedno s Izvješćem o izvršenju 
Proračuna za 2006. godinu, pripremi i Parlamentarnoj skuštini BiH na razmatranje dostavi plan 
za racionalizaciju i smanjenje troškova zakupnine poslovnih prostora za rad institucija Bosne i 
Hercegovine.  

5. Zastupnički dom preporučuje Vijeću ministara BiH da iz sredstava o kojima odlučuje 
Vijeće ministara BiH do 15. svibnja 2007. odobri sredstva za potporu Boćarskom savezu BiH u 
organizaciji prvenstva (Amandman IV. u Izvješću Povjerenstva za financije i proračun o 
Prijedlogu zakona o Proračunu institucija BiH za 2007. godinu od 26.3.2007.). 

6. Obvezuje se Vijeće ministara BiH da, zajedno s povjerenstvima Zastupničkog doma, 
razmotri zakone o porezu na dodanu vrijednost i o trošarinama te predloži njihove izmjene tako 
što će povećati porez na luksuzne robe, vodeći računa o zaštiti domaće proizvodnje, a prikupljena 
sredstva od povećanja poreza na luksuzne robe predvidjeti u rebalansu proračuna i proračunu za 
iduću godinu za poticaje u poljoprivrednoj i prehrambenoj proizvodnji. 
 7. Zadužuju se predsjedatelji klubova zastupnika u Zastupničkom domu Parlamentarne 
skupštine BiH da, u suradnji s Vijećem ministara BiH i predstavnicima Općine Srebrenica, prate 
način utroška rezerviranih sredstava u Proračunu institucija BiH za 2007. godinu za sanaciju 
stanja u Srebrenici. 
 
 Nisu usvojeni prijedlozi zaključka 2. Azre Hadžiahmetović i zaključka Zlatka Lagumdžije koji glase: 
 

«Ministarstvo financija i trezora BiH, nakon Izvješća o izvršenju Proračuna za 2006. godinu,  
treba razmotriti mogućnost korigiranja stavke koja se odnosi na realizaciju Programa povratka izbjeglih i 
raseljenih osoba rebalansom Proračuna. Korekcija bi se odnosila na Program posebnih namjena -  Fond 
za povratak - a iznos bi bio određen ovisno o stavci - Preneseni prihodi iz prethodne godine - i 
uvažavajući Amandman V. koji je usvojilo Povjerenstvo za financije i proračun.» (Azra 
Hadžiahmetović);               
 «Parlamentarna skupština BiH usvaja zaključke koji su obavezujući za Vijeće ministara BiH i 
pojedine ministre u danim rokovima, nakon čega se očekuje da podnesu ostavke kako ne bi bili 
smijenjeni zbog eventualnog neizvršenja obveza po sljedećim zaključcima.» (Zlatko Lagumdžija). 
 
 Nakon glasovanja o predloženim zaključcima, predsjedatelj je otvorio raspravu o prijedlogu dnevnog 
reda 7. sjednice. 
 Denis Bećirović predložio je dopunu dnevnog reda točkom - Razmatranje inicijative za pokretanje javne 
kampanje protiv iskorištavanja radnika na crno i utvrđivanje crne liste poslodavaca koji zapošljavaju radnike na 
crno. Svoj je prijedlog obrazložio.  
 Predsjedatelj je predložio pripremu teksta zaključka uz prijedlog iz ove točke, rekavši kako bi je bilo 
bolje uvrstiti u dnevni red sljedeće sjednice.  
 Denis Bećirović prihvatio je ovu predsjedateljevu sugestiju, tražeći jamstvo da će ova točka sigurno biti 
uvrštena u dnevni red sljedeće sjednice.  
 O prijedlogu Denisa Bećirovića kraće su raspravljali predsjedatelj Vijeća ministara BiH Nikola Špirić i 
Milorad Živković. Potom je predsjedatelj Beriz Belkić konstatirao da je za 7. sjednicu Doma usvojen sljedeći 
 
 

D N E V N I  R E D 
 

1. Zapisnik 6. sjednice Zastupničkog doma; 
2. Zastupnička pitanja i odgovori; 
3. Imenovanje: 

a) tajnika Zastupničkog doma PSBiH, 
b) tajnika Zajedničke službe PSBiH; 
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4. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o okviru deviznog poslovanja u 

BiH po skraćenom postupku, sukladno članku 126. Poslovnika; 
5. Prijedlog  zakona  o izmjeni i dopuni Zakona o osnovama sigurnosti prometa na cestama u BiH - 

predlagatelj: Dom naroda, s Izvješćem Povjerenstva za promet i veze; 
6. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o konkurenciji BiH - predlagatelj: zastupnik Milorad 

Živković (prvo čitanje); 
      7.  Prijedlog zakona o dopunama Zakona o industrijskom vlasništvu u BiH   - predlagatelj:    
            zastupnici Selim Bešlagić i Mirjana Malić (prvo čitanje); 

8. Izvješće Povjerenstva Kolegija o nastojanju postizanja sporazuma o Zahtjevu zastupnika Remzije 
Kadrića za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o državljanstvu BiH 
po skraćenom postupku, sukladno članku 126. Poslovnika; 

9. Izvješće Povjerenstva Kolegija o nastojanju postizanja sporazuma o prijedlogu  za uvrštenje u 
dnevni red Informacije Vijeća ministara BiH o povećanju dnevnica i drugih davanja u 
institucijama BiH – predlagatelj: zastupnik Denis Bećirović; 

10. Izvješće Ureda za reviziju  institucija BiH o reviziji za 2005.godinu: 
-    Ministarstva obrane BiH, 
-    Ministarstva pravde BiH, 
-    Ministarstva sigurnosti BiH, 
-    Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH, 
-    Ministarstva vanjskih poslova BiH, 
-    Ministarstva za ljudska prava  i izbjeglice BiH, 
-    Parlamentarne skupštine BiH, 
-    Komisije za imovinske zahtjeve raseljenih osoba i izbjeglica, 
-    Komisije za zaštitu nacionalnih spomenika  BiH, 
-    Pravobraniteljstva BiH, 
-    Predsjedništva BiH, 
-    Regulatorne agencije za komunikacije BiH, 
-    Službe za zajedničke poslove institucija BiH, 
-    Središnjeg izbornog povjerenstva BiH, 
-    Suda BiH, 
-    Tužiteljstva BiH, 
-    Uprave za neizravno oporezivanje BiH, 
-    Ureda  za veterinarstvo BiH, 
-    Ustavnog suda BiH, 
-    Visokog sudbenog i tužiteljskog  vijeća BiH, 

    -    Izvješće o izvršenju Proračuna institucija BiH; 
11. Informacija o radu Tužiteljstva BiH za 2006. godinu; 
12. Izvješće o zaštiti osobnih podataka u Bosni i Hercegovini i o radu Komisije za zaštitu osobnih 

podataka za 2006. godinu; 
13. Prijedlog odluke o utvrđivanju prestanka mandata  zastupniku u Zastupničkom domu: 

a) Vahidu Heći, zbog podnošenja ostavke radi imenovanja na drugu dužnost,                                        
b) Edinu Mušiću, zbog podnošenja stavke radi imenovanja na drugu dužnost;    

      14. Davanje suglasnosti za ratificiranje: 
a) Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade Republike Slovenije o policijskoj suradnji,                                 
b) Sporazuma o socijalnom osiguranju između Bosne i Hercegovine i Republike Slovenije, 
c) Ženevskog akta Haaškog sporazuma o međunarodnoj registraciji industrijskog dizajna od 2. srpnja 

1999. godine, 
d) Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Srbije i Crne Gore o pojednostavljenom postupku 

prometa ljudi i roba na graničnim prijelazima Uvac – Uvac i Ustibar – Vagan, 
e) Sporazuma o određivanju graničnih prijelaza između Bosne i Hercegovine i Srbije i Srne Gore, 
f) Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Srbije i Crne Gore o pograničnom prometu, 
g) Sporazuma o zračnom prometu između Vijeća ministara BiH i Vijeća ministara Republike 

Albanije, 
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h) Sporazuma o suradnji između Vijeća ministara BiH i Vlade Republike Italije u području borbe  

protiv organiziranog kriminala, 
i) Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade Islamske Republike Iran o suradnji u 

području sigurnosti. 
Ad. – 1.  Zapisnik 6. sjednice Zastupničkog doma 
 
 Nije bilo rasprave.  
 S 34 glasa «za» i jednim «suzdržanim», usvojen je Zapisnik 6. sjednice Doma. 
 
 
Ad. – 2.  Zastupnička pitanja i odgovori 
 
 Predsjedatelj Beriz Belkić konstatirao je da su uoči sjednice odgovore na pitanja dobili zastupnici 
Jozo Križanović – od Upravnog odbora Javnog RTV servisa i Slavko Jovićić – od Kolegija Doma na dio 
pitanja postavljenog na 5. sjednici, kao i da je Kolegij odgovorio na inicijative Kluba zastupnika Stranke 
za BiH i Kluba zastupnika SDA, te zastupnika Rifata Dolića i Vinka Zorića. Na veliki broj zastupničkih 
pitanja nije odgovoreno, pa stoga koristi nazočnost predsjedatelja i članovaVijeća ministara BiH i poziva 
ih da respektiraju zastupnička pitanja i prema njima se odgovorno odnose, jer se u suprotnom gubi 
smisao postavljanja pitanja. 
 Denis Bećirović podržao je predsjedateljevu primjedbu i zatražio da se ozbiljnije shvate 
zastupnička pitanja. Naglasio je da 90 % zastupnika nisu dobili odgovor ni na jedno pitanje, držeći to 
diskreditiranjem Parlamenta. Predložio je i donošenje odgovarajućeg zaključka kako bi se ovo pitanje 
ozbiljno raspravilo. 
 Predsjedatelj je kazao kako takav odnos nije novost jer je bio takav i u prethodnom mandatu. 
Međutim, Kolegij nastoji promijeniti takav odnos te u tom smislu očekuje poboljšanje. Potom je dao 
mogućnost za postavljanje novih pitanja. 
 
 Postavljena su nova zastupnička pitanja kako slijedi: 
 
Vinko Zorić: 
 «Ima li Vijeće ministara BiH kapacitete i jesu li se stekli uvjeti za ukidanje trošarina na loživo ulje?» 
 
Rifat Dolić: 
 «1. Pitanje ministru za ljudska prava i izbjeglice u Vijeću minstara BiH g. Safetu Haliloviću - 
koliko danas u BiH ima kolektivnih izbjegličkih nasalja, gdje se nalaze, koliko u njima boravi izbjeglica 
i što planirate poduzeti u budućnosti za pronalaženje dostojanstvenijeg rješenja za ove ljude? 
 2. Pitanje predsjedatelju Vijeća ministara BiH g. Nikoli Špiriću - što planirate poduzeti na 
rješavanju pitanja prosvjeda poljoprivrednika i šatorskog naselja ispred zgrade Parlamentarne skupštine 
BiH koji već skoro 600 dana upzoravaju na probleme u poljoprivredi i ne uspijevaju nas nagovoriti da se 
više okupiramo ovim problemom i pronalaskom zajedničkog rješenja?» 
 
Remzija Kadrić: 
 «Koji zakoni, propisi i sudski poslovnici, što su bili na snazi na teritoriju BiH u trenutku kada je 
Daytonski ustav stupio na snagu, važe i dalje, a sukladno članku 2. Aneksa II. (prijelazne odredbe) Daytonskog 
sporazuma za mir u BiH? Tražim pisani odgovor, sukladno članku 152. Poslovnika.» 
 
Momčilo Novaković: 

«Pitanje upućujem Vijeću ministara BiH i Komisiji - zašto do danas Komisija za ispitivanje 
istine o stradanjima građana Sarajeva - Srba, Hrvata, Bošnjaka, Židova i ostalih u Sarajevu u razdoblju 
1992. – 1995. nije dostavila izvješće. S obzirom da su razlozi za nefunkcioniranje bili u medijima, 
tražim dostavu izvješća o razlozima nefunkcioniranja ove Komisije? 

Drugo pitanje upućujem predsjedatelju Predsjedništva BiH - na 11. sjednici Predjedništva BiH, 
održanoj 27. ožujka, usvojeni su zaključci pod brojem: 05-011-978-11/07, a u svezi s inicijativom o 
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promjeni svih akata koji pojedine državljane BiH stavlja u neravnopravan položaj. Podrazumijevaju li 
zaključci i promjene Ustava BiH?» 
 
 
Slavko Jovičić: 
 “Moje zastupničko pitanje upućujem Safetu Haliloviću i Svenu Alkalaju u vezi s posjetom 
izaslanstva Kongresa bošnjačke dijaspore iz Sjeverne Amerike -  tražim da mi ministri u pisanom obliku 
odgovore koji su članovi činili to izaslanstvo po nacionalnoj strukturi i jesu li ih primili na razgovor u 
svojstvu ministara Vijeća ministara ili visokih dužnosnika Stranke za BiH?” 
 
Sadik Bahtić:  
 “...Postavljam pitanje – što je poduzelo Tužiteljstvo BiH – po principu ex officio (po službenoj 
dužnosti) - radi izvida kako je, bez privatizacije i jedne konvertibilne marke uplaćene državi, bez 
tendera, bez više ponuđača, bez ikakve tanrsparentnosti, od države oduzeta «Sarajevska pivara» vrijedna 
blizu 500 milijuna KM. S obzirom da je u sve bio uključen niz izvršitelja, pa čak i ukinuti Federalni 
zavod za reviziju, nije moguće doći do bilo kakvog revizorskog izvješća, pitam glavnog državnog 
tužitelja – hoće li, kada i što poduzeti na procesuiranju jedne od najvećih pljački državne imovine i 
kapitala u BiH?” 
 
Husein Nanić: 
 “Parlament Federacije BiH odobrio je kreditno zaduženje Federacije za financiranje projekata u 
području privatizacije poduzeća tzv. PTAC projekt. Kako je očito da proces privatizacije nije ubrzan nego čak 
usporen, tražim da mi se dostavi nformacija o tome koliko je sredstava iz tog kredita potrošeno, u što su sredstva 
utrošena, koje su tvrtke odabrane za tzv. konzultantske usluge i kakve je učinke na privatizaciju imala primjena 
tog Projekta, odnosno kredita?” 
 
Denis Bećirović: 
 «1. Kakvi su konkretni učinci rada Agencije za promociju stranih investicija u posljednje četiri 
godine? – Pitanje ministru vanske trgovine i ekonomskih odnosa. 
 2. Što ste konkretno poduzeli u dosadašnjem dijelu mandata s ciljem donošenja zakona o športu 
BiH i što planirate uraditi u idućem razdoblju u svezi s ovim pitanjem? – Pitanje ministru civilnih 
poslova.» 
 
Snježana Rajilić: 
 «Što će ili što može poduzeti Vijeće ministara u pogledu vanjskopolitičke aktivnosti kako bi na 
vrijeme spriječili odlaganje radioaktivnog otpada na Trgovskoj gori – Općina Dvor na Uni, Republika 
Hrvatska?» 
 
Milorad Živković: 
 «Pitanje upućujem ministru vanjskih poslova BiH - u razgovoru s veleposlanikom Irana iznijeli 
ste sljedeći stav (prema napisima u medijima): BiH smatra da Iran ima puno pravo razvijati nuklearnu 
tehnologiju u mirnodopske svrhe.   
 Moje pitanje:  

a) Jeste li ovakav stav usuglasili s Predsjedništvom BiH; 
b) ima li Ministarstvo vanjskih poslova informaciju da je netko od članica Europske unije ili 

NATO-a iznio isti ili sličan stav i  
c) imate li informacije kakav je službeni stav Izraela o ovom pitanju?» 

 
Prilikom postavljanja pitanja Denis Bećirović je predložio da Dom usvoji zaključak – da do 

naredne sjednice zastupnici dobiju listu svih postavljenih zastupničkih pitanja na koja do sada nisu 
dobili odgovore – sa navodima ko je pitanje postavio, šta je sadržina i kome je zastupničko pitanje 
postavljeno. 
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Predsjedatelj Belkić je odgovorio da ne treba usvajati zaključak, da će se organizirati 

dostavljanje zastupničkih pitanja, tako da se o prijedlogu zaključka nije glasalo.  
 
Ad. – 3.  Imenovanje: 

a) tajnika Zastupničkog doma PSBiH 
b) tajnika Zajedničke službe PSBiH 

 
U uvodnim je napomenama predsjedatelj Beriz Belkić rekao da je Kolegij Doma za tajnicu 

Zastupničkog doma predložio Branku Todorović, a da su kolegiji obaju domova za tajnika Zajedničke 
službe Parlamentarne skupštine BiH predložili Aljošu Čamparu.  

Nije bilo rasprave pa je predsjedatelj proveo odvojeno glasovanje o oba prijedloga. 
Jednoglasno su (u trenutku glasovanja nazočno 37 zastupnika) imenovani: 

a) Branka Todorović za tajnicu Zastupničkog doma, 
b) Aljoša Čampara za tajnika Zajedničke službe Parlamentarne skupštine BiH. 

 
Ad. – 4. Zahtjev Vijeća ministara BiH za razmatranje Prijedloga zakona o okviru deviznog 
              poslovanja u BiH po skraćenom postupku, sukladno članku 126. Poslovnika 
 
 Drago Kalabić je, u ime Kluba, kazao kako neće podržati skraćenu proceduru jer smatraju 
potrebnim ovaj Prijedlog zakona razmatrati po redovitom postupku. 
 Više nije bilo rasprave pa je predsjedatelj proveo glasovanje.  
 S 27 glasova «za» (iz Federacije BiH 22, iz Republike Srpske pet) sedam «protiv» i tri 
«suzdržana», predsjedatelj je konstatirao da je usvojen Zahtjev za razmatranje Prijedloga zakona o 
okviru deviznog poslovanja po skraćenom postupku. Potom je prešao na sljedeću točku dnevnog reda. 
 
 Branko Dokić intervenirao je jer njegov glas nije pravilno registriran, nakon čega je Drago 
Kalabić zatražio ponovno glasovanje.  
 Predsjedatelj je zamolio za provjeru tehnike glasovanja kako bi se utvrdilo o čemu se radi. Potom 
je zaključio da intervencija nije pravodobno iznesena jer je on već otvorio raspravu o sljedećoj točki 
dnevnog reda.                                   
 O ovom su pitanju raspravljali: Drago Kalabić, Beriz Belkić, Šefik Džaferović, Milorad Živković 
i Momčilo Novaković. 
 Na zahtjev Momčila Novakovića dana je stanka. 
 Nakon stanke, predsjedatelj je zastupnike obavijestio o obavljenom razgovoru s Brankom 
Dokićem te kako je Branko Dokić suglasan da se njegov glas doda glasovima «protiv». I Drago Kalabić 
je suglasan da se glasovanje ne ponavlja. Prema tome, rezultat glasovanja o Zahtjevu za skraćeni 
postupak je: 27 glasova «za» (iz Fedracije BiH 22, iz Republike Srpske pet), osam «protiv» i tri 
«suzdržana».  
 
 
Ad. – 5.  Prijedlog  zakona  o izmjeni i dopuni Zakona o osnovama sigurnosti  
               prometa na cestama u BiH - predlagatelj: Dom naroda, s Izvješćem  
               Povjerenstva za promet i veze 
 
 U uvodnim je napomenama predsjedatelj podsjetio na proceduru provedenu o Prijedlogu zakona, 
te naglasio kako je Izvješće nadležnog povjerenstva negativno. O njemu će se Dom očitovati sukladno 
Poslovniku.  
 U raspravi su sudjelovali: Halid Genjac, Azra Hadžiahmetović, Brako Dokić, Slavko Jovičić i 
Milorad Živković.  
 Nakon rasprave, provedeno je glasovanje o Izvješću Povjerenstva. 
 S 28 glasova «za» (iz Federacije BiH 15, iz Republike Srpske 13), devet «protiv» i jednim 
«suzdržanim», usvojeno je Izvješće Povjerenstva za promet i veze. 
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 Predsjedatelj je konstatirao da je usvajanjem negativnog Izvješća Povjerenstva pao Prijedlog 
zakona o izmjeni i dopuni Zakona o osnovama sigurnosti prometa na cestama u BiH.                                               
 
 
Ad. – 6.  Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o konkurenciji BiH 
              - predlagatelj: zastupnik Milorad Živković (prvo čitanje) 
 
 Uvodne je napomene dao predsjedatelj Beriz Belkić.  
 Nije bilo rasprave. 
 Prijedlog zakona jednoglasno je usvojen u prvom čitanju, s 37 glasova «za». 
 
Ad. – 7.  Prijedlog zakona o dopunama Zakona o industrijskom vlasništvu  u BiH    
               - predlagatelj: zastupnici Selim Bešlagić i Mirjana Malić (prvo čitanje) 
 
 Također nije bilo rasprave. 
 S 35 glasova «za» i tri «suzdržana», usvojen je Prijedlog zakona o industrijskom vlasništvu u 
Bosni i Hercegovini u prvom čitanju. 
 
 
Ad. – 8.  Izvješće Povjerenstva Kolegija o nastojanju postizanja sporazuma o Zahtjevu  
               zastupnika Remzije Kadrića za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i  
               dopunama Zakona o državljanstvu BiH po skraćenom postupku, sukladno 
               članku 126. Poslovnika 
 
 Predsjedatelj je podsjetio kako u Kolegiju kao povjerenstvu nije postignuta suglasnost o Zahtjevu 
zastupnika Remzije Kadrića za razmatranje predmetnoga Zakona po skraćenom postupku.  
 U raspravi su sudjelovali Remzija Kadrić i Milorad Živković. Potom je provedeno glasovanje u 
drugom krugu. 
 S 22 glasa «za», 11 «protiv» i tri «suzdržana», predsjedatelj je konstatirao da nije usvojen 
Zahtjev Remzije Kadrića za razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
državljanstvu po skraćenom postupku (2/3 glasova iz entiteta «protiv»), pa će se razmatrati u redovitoj 
proceduri. 
 
 
Ad. – 9.  Izvješće Povjerenstva Kolegija o nastojanju postizanja sporazuma o prijedlogu  
               za uvrštenje u dnevni red Informacije Vijeća ministara BiH o povećanju dnevnica 
               i drugih davanja u institucijama BiH – predlagatelj: zastupnik Denis Bećirović 
 
 Niti o prijedlogu Denisa Bećirovića za uvrštenje predmetenog pitanja u raspravu nije postignuta 
suglasnost, podsjetio je predsjedatelj Beriz Belkić. 
 Nije bilo rasprave pa je odmah provedeno glasovanje u drugom krugu. 
 S 20 glasova «za», 13 «protiv» 13 i četiri «suzdržana», predsjedatelj je konstatirao da prijedlog 
nije usvojen.  
 
 
Ad. – 10. Izvješće Ureda za reviziju institucija BiH o reviziji za 2005. godinu: 

-    Ministarstva obrane BiH 
-    Ministarstva pravde BiH 
-    Ministarstva sigurnosti BiH 
-    Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH 
-    Ministarstva vanjskih poslova BiH 
-    Ministarstva za ljudska prava  i izbjeglice BiH 
-    Parlamentarne skupštine BiH 
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-    Komisije za imovinske zahtjeve raseljenih osoba i izbjeglica 
-    Komisija za zaštitu nacionalnih spomenika BiH 
-    Pravobraniteljstva BiH 
-    Predsjedništva BiH 
-    Regulatorne agencije za komunikacije BiH 
-    Službe za zajedničke poslove institucija BiH 
-    Središnjeg izbornog povjerenstva BiH 
-    Suda BiH 
-    Tužiteljstva BiH 
-    Uprave za neizaravno oporezivanje BiH 
-    Ureda  za veterinarstvo BiH 
-    Ustavnog suda BiH 
-    Visokog sudbenog i tužiteljskog vijeća BiH 

   -     Izvješće o izvršenju proračuna institucija BiH 
 
 Predsjedatelj je u uvodnim napomenama inicirao otvaranje rasprave o revizijskim izvješćima, jer je na 6. 
sjednici razmatran dio izvješća o reviziji kojima nije poklonjena odgovarajuća pažnja zbog opsežnosti dnevnog 
reda i razmatranja drugih važnih točaka. Potom je otvorio raspravu. 
 Sadik Bahtić govorio je u ime Povjerenstva za financije i proračun. Prema njegovim riječima, ovo je 
Povjerenstvo detaljno razmotrilo sva izvješća o reviziji i Domu predložilo njihovo usvajanje s izvješćima 
Povjerenstva u kojima su sadržani određeni zaključci i preporuke.  Na prethodnoj sjednici, zbog razmatranja 
Proračuna, žurno se prešlo preko dijela izvješća o reviziji. Stoga bi danas trebalo otvoriti širu raspravu, jer prema 
izvješćima o reviziji – koji su dobro i korektno sačinjeni – uočeno je dosta nepoštivanja financijske discipline, 
posebice kod javnih nabava, kod planiranja proračuna pojedinih institucija i ministarstava, gdje je prikazana 100 
% zaposlenost koja se tijekom godine ne realizira pa se ta sredstva isplate za rad različitih komisija.  
 Glede izvješća o reviziji, na ovoj je sjednici vođena šira rasprava u kojoj su sudjelovali: Vinko Zorić, 
Rifat Dolić, Bjazit Jašarević, Šefik Džaferović, Halid Genjac, Momčilo Novaković, Jerko Ivanković Lijanović, 
Drago Kalabić, Niko Lozančić, Branko Dokić i Beriz Belkić. 
 U ime Ureda za reviziju govorio je glavni revizor Milenko Šego. 
 Rezimirajući raspravu, predsjedatelj Doma Beriz Belkić zastupnike je podsjetio da je Povjerenstvo za 
financije i proračun, glede razmatranja izvješća o reviziji svih institucija, kao i Izvješća o izvršenju Proračuna, 
sačinilo zbrojno izvješće o izvješćima za sve insitucije i izvješća za svaku instituciju zasebno – u kojima su 
sadržani određeni zaključci i preporuke obvezujući za institucije na koje se odnose. Dalje je predsjedatelj rekao da 
će Kolegij, osim izvješća sa zaključcima i preporukama koja će biti dostavljena svim institucijama, Ministarstvu 
financija i trezora BiH i Uredu za reviziju, dostaviti i transkript rasprave iz kojeg će moći uzeti u obzir sve 
inicijative što su ih zastupnici iznijeli kako bi pokrenuli aktivnosti na preispitivanju određenih zakonskih 
odredaba, imajući u vidu da su Minsitarstvo financija i trezora i Ured za reviziju najpozvaniji sugerirati 
odgovarajuće izmjene zakonskih propisa u ovom području.  
 
 S ovom je konstatacijom predsjedatelj proveo jedinstveno glasovanje o svim izvješćima iz ove točke 
dnevnoga reda, s izvješćima Povjerenstva za financije i proračun.  
 Izvješća su usvojena s 34 glasa «za» (iz Fedracije BiH 21, iz Republike Srpske 13) i dva «suzdržana».  
 Na prijedlog Rifata Dolića, predsjedatelj je na glasovanje dao sljedeći 
 

Z A K Lj U Č A K 
 Zadužuje se Kolegij Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH da izvješća Ureda 
za reviziju institucija BiH o reviziji za 2005. godinu, zajedno s izvješćima Povjerenstva za financije 
i proračun te stenogramom rasprave o ovim izvješćima, dostavi nadležnom tužiteljstvu na daljnje 
postupanje i eventualno pokretanje istražnih radnji prema odgovornim osobama zbog 
nepravilnosti i kršenja zakona u raspolaganju proračunskim sredstvima.  
 
 Zaključak je usvojen s 25 glasova «za» (iz Federacije BiH 12, iz Republike Srpske 13), jednim «protiv» i 
šest «suzdržanih».  
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Ad. – 11.  Informacija o radu Tužiteljstva BiH za 2006. godinu 
 
 Nakon predsjedateljevih kraćih uvodnih napomena, Šefik Džaferović govorio je u ime 
Ustavnoporavnog povjerenstva. On je posebice podcrtao točku 2. Mišljenja Povjerenstva o Informaciji, 
kojom je rečeno da je Ustavnopravno povjerenstvo u raspravi posvetilo posebnu pažnju problemima 
navedenim u Informaciji što su opterećivali rad Tužiteljstva, te da od Parlamenta BiH, Predsjedništva 
BiH i Vijeća ministara BiH očekuje puni angažman kako bi ti problemi bili nadiđeni. Govorio je i o 
problemima Odjela za ratne zločine, te u tom kontekstu o problemu dvojnog državljanstva osoba 
osumnjičenih za kaznena djela ratnog zločina zbog onemogućavanja njihova izručenja.  Predložio je  
Mišljenje Usavnopravnog povjerenstva dosaviti Vijeću ministara BiH i Predsjedništvu BiH, s 
transkriptom rasprave o Informaciji Tužiteljstva. 
 
 O Informaciji vođena je duža rasprava u kojoj su sudjelovali: Husein Nanić, Milica Marković,  
Jozo Križanović, Sadik Ahmetović, Azra Hadžiahmetović, Momčilo Novaković, Halid Genjac, Slavko 
Jovičić, Ekrem Ajanović, Jerko Ivanković, Remzija Kadrić, Sefer Halilović i Beriz Belkić. Potom je 
govorio glavni tužitelj Marinko Jurčević. 
 Predsjedatelj je poslije rasprave konstatirao da će Parlament podržati reliaziju ciljeva što ih je 
Tužiteljstvo BiH navelo u Informaciji. Potom je na glasovanje dao stav Ustavnopravnog povjerenstva o 
potrebi primanja k znanju Informacije, s Mišljenjem Ustavnopravnog povjerenstva o Informaciji.  
 S 33 glasova «za», jednim «protiv» i jednim «suzdržanim», predsjedatelj je konstatirao da je 
Zastupnički dom primio k znanju Informaciju o radu Tužiteljstva BiH za 2006. godinu i da podržava 
mjere koje je Tužiteljstvo predvidjelo realizirati u razdoblju 2006.-2010. godine.  
 
 Nakon toga je predsjedatelj na glasovanje dao Prijedlog zaključka koji je u raspravi predložio 
Sadik Ahmetović, a koji glasi: 
 «Odmah pokrenuti u proceduru za izmjene Zakona o Sudu BiH i Zakona o Tužiteljstvu 
BiH te tim izmjenama formirati, osim posebnih odjela u ovim institucijama, i odjel za zločin 
genocida počinjen u zaštićenim zonama Ujedinjenih naroda u Srebrenici i Žepi, sa sjedištem u 
Srebrenici». 
 Sa 17 glasova «za» (iz Federacije BiH 15, iz Republike Srpske dva), 12 «protiv» i četiri 
«suzdržana», predsjedatelj je konstatirao da prijedlog zaključka nije dobio entitetsku većinu pa slijedi 
usuglašavanje. 
 
 
Ad. – 12.  Izvješće o zaštiti osobnih podataka u Bosni i Hercegovini  
                 i o radu Komisije za zaštitu osobnih podataka za 2006. godinu 
 
 U ime Ustavnopravnog povjerenstva kratko je govorio njegov predsjedatelj Šefik Džaferović, 
koji je ukratko obrazložio Mišljenje i skrenuo pozornost na zaključak čije usvajanje Povjerenstvo 
predlaže Domu. 
 O Izvješću je kratko raspravljao Beriz Belkić, a potom je na glasovanje dao Izvješće s 
Mišljenjem Povjerenstva u kojem se predlaže sljedeći 
 

Z A K Lj U Č A K 
 Obvezuje se Vijeće ministara BiH da bez odgode poduzme sve aktivnosti i pristupi 
formiranju agencije za zaštitu osobnih podataka. 
 
 S 26 glasova «za» (iz Federacije BiH 16, iz Republike Srpske 10) i pet «suzdržanih», 
predsjedatelj je konstatirao da je usvojeno Izvješće o zaštiti osobnih podataka u BiH i o radu Komisije za 
zaštitu osobnih podataka za 2006. godinu, s Mišljenjem Ustavnopravnog povjerenstva i navedenim 
zaključkom. 
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Ad. – 13.  Prijedlog odluke o utvrđivanju prestanka mandata zastupniku u Zastupničkom domu: 

c) Vahidu Heći, zbog podnošenja ostavke radi imenovanja na drugu dužnost                                 
d) Edinu Mušiću, zbog podnošenja ostavke radi imenovanja na drugu dužnost 

 
Dom je jednoglasno usvojio odluke o prestanku mandata zastupnika u Zastupničkom domu 

Vahidu Heći i Edinu Mušiću zbog podnošenja ostavki radi imenovanja na druge dužnosti.  
 
 
Ad. – 14. Davanje suglasnosti za ratificiranje: 

a)   Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade Republike Slovenije o policijskoj suradnji                        
b)   Sporazuma o socijalnom osiguranju između Bosne i Hercegovine i Republike Slovenije 
c) Ženevskog akta Haaškog sporazuma  o međunarodnoj registraciji industrijskog dizajna od  
       2. srpnja 1999. godine 
d)    Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Srbije i Crne Gore o pojednostavljenom postupku  
        prometa ljudi i roba na graničnim prijelazima Uvac – Uvac i Ustibar – Vagan 

              e)    Sporazuma o određivanju graničnih prijelaza između Bosne i Hercegovine i Srbije i Crne 
                      Gore 

f)    Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Srbije i Crne Gore o pograničnom prometu 
g) Sporazuma o zračnom prometu između Vijeća ministara BiH i Vijeća ministara Republike   
       Albanije 
h) Sporazuma o suradnji između Vijeća ministara BiH i Vlade Republike Italije u području  
       borbe  protiv organiziranog kriminala 
i) Sporazuma između Vijeća ministara BiH i Vlade Islamske Republike Iran o suradnji u 

području sigurnosti 
 

Predsjedatelj je zastupnike podsjetio da je nadležno povjerenstvo u međuvremenu održalo sjednicu i 
razmatralo sve akte iz ove točke, te Domu dostavilo izvješća u kojima predlaže davanje suglasnosti za 
rataificiranje svih akata.  

Nije bilo rasprave. 
S 31 glasom «za» i jednim «protiv», Dom je dao suglasnost za ratificiranje svih akata iz ove točke. 
 
Predsjedatelj je konstatirao da je time realiziran dnevni red  7. sjednice. Obavijestio je zastupnike da će 

8. sjednica biti održana 26. travnja, a zajednička sjednica obaju domova 27. travnja 2007. godine. 
 
Time je, u 14 sati i 40 minuta, okončana 7. sjednica Zastupničkog doma. 
 

 Sastavnim dijelom Zapisnika je transkript  sjednice. 
 
 
            T A J N I C A                        PREDSJEDATELJ       
 ZASTUPNIČKOG DOMA                                         ZASTUPNIČKOG  DOMA 
       Branka Todorović                                                                               Beriz Belkić 

 
           


